
- 1 - 

 

Zápisnica 

zo zasadnutia predsedníctva AHD 

 

Dátum konania:     23.08.2023.  

Miesto konania:    Banská Bystrica 

Prítomní:      13 členov AHD (príloha prezenčná listina) 
 

Program: 
1) otvorenie  
2) kontrola plnenia uznesení 
3) informácia o činnosti AHD od posledného zasadnutia 
4) činnosť krajských organizácií   
5) príprava stratégie AHD na rok 2024 
6) diskusia  
7) uznesenie  
8) záver 
 

K bodu č. 1 - Otvorenie 
Zasadanie predsedníctva otvoril Igor Palkovič, tajomník AHD, privítal prítomných členov 
a predložil návrh programu na schválenie. Program bol schválený jednomyseľne. 
 

K bodu č.2 - Kontrola plnenia úloh 
K termínu zasadania boli uložené uznesenia v spojení s prípravou valného zhromaždenia 
AHD na september 2023. Vzhľadom na to, že prítomní sa uzhodli na tom, že VZ AHD sa 
bude konať až vo februári 2024, pre všetky úlohy v spojení s VZ sa termíny presunuli. 
 

K bodu č.3 - Správa o činnosti predsedníctva AHD 
O činnosti predstavenstva AHD informoval predseda AHD: 
- od posledného riadneho zasadania predsedníctvo AHD rokovalo 1x cestou 
videokonferencie.  
- Únia výsluhových dôchodcov SR, cestou svojho prezidenta požiadala Slovenské 
národné stredisko pre ľudské práva o nezávislé zistenie a odborné stanovisko ku konaniu 
poslancom NR SR a o zabezpečenie právnej pomoci tak, aby sme mohli byť úspešní pri 
ochrane práv a sociálnych istôt nielen našich členov, ale aj ostatných poberateľov dávok z 
výsluhového zabezpečenia,  
ďalej bolo potrebné rozhodnúť či okrem doterajších aktivít t. j. zaslanie podnetu 
ombudsmanovi, Vojenskému ombudsmanovi a žiadosti prezidentke SR o začatie konania 
na Ústavnom súde SR neinformovať našim členom obhajovať svoje práva individuálne, 
cestou: 
1. Napádať rozhodnutia o zvyšovaní výsluhových dôchodkov, ktoré budú vydané na 
výsluhové dôchodky opravnými prostriedkami alebo 
2. Požiadať o zvýšenie výsluhového dôchodku príslušný orgán (MV SR) podľa § 82 
zákona č. 461/2003 Z. z. a po obdŕžaní negatívneho rozhodnutia toto napadnúť opravnými 
prostriedkami a využiť všetky inštancie. 
Ďalej predseda upozornil, že stále sa nedarí dosiahnuť pokrok v rokovaní o možnosti 
sprístupnenia výhodných rekreácií a liečebných pobytov pre našich starobných 
a invalidných dôchodcov. 
- Po podpísaní dohody o spolupráci s prezidentom HaZZ, kontaktovať riaditeľov OR HaZZ 
a KR HaZZ,  
- MO navrhnúť zvážiť zriadenie ich sídla na OR HaZZ z dôvodu založenia účtu v banke. 
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K bodu č.4 - činnosť krajských organizácií 

BA – Ing. Ivanič Milan; v kraji sú činné 4 MO, vo všetkých MO sa pripravujú koncoročné 
stretnutia. Miroslav Pajpach, predseda MO Malacky informoval o činnosti miestnej 
organizácie, kde sa okrem pravidelných stretnutí podarilo zabezpečiť aj dotáciu od 
mestského úradu. 

BB – Pecník Pavel, v pôsobnosti KV AHD Banská Bystrica sú ustanovené štyri MO 
v okresoch Banská Bystrica, Veľký Krtíš, Rimavská Sobota, Žiar nad Hronom. MO 
Rimavská Sobota je zatiaľ utlmená. 
MO Banská Bystrica má 36 členov,  členské príspevky za rok 2023 neboli ešte vybrané. 
MO neeviduje žiadnych čakateľov na členstvo. MO má 5 členný výbor predsedom je p. 
Roman Lenár. Funkciu hospodára vykonáva p. Ing. Daniela Sirotová. MO v roku 2023 
neuskutočnila stretnutie členov z objektívnych dôvodov. Stretnutie je naplánované na 
september 2023, pravdepodobne po sneme AHD v Žiline. 
MO Veľký Krtíš má 18 členov, ktorí všetci zaplatili členské príspevky. MO nemá žiadnych 
čakateľov na členstvo. MO má 5 členný výbor, predseda je p. Ing. Dušan Slúka 
hospodárom p. Miroslav Balík. MO uskutočnila 1 stretnutie za účasti 15  členov. 
MO Rimavská Sobota je v útlme nakoľko sa nenašiel vhodný a ochotný predseda. 
MO Žiar nad Hronom má 7 členov, ktorí všetci zaplatili členské príspevky. MO nemá 
žiadnych čakateľov na členstvo. MO ma trojčlenný výbor, predsedu a hospodára vykonáva 
p. Roman Pračka. MO uskutočnila jedno stretnutie za účasti všetkých členov. 
KV AHD Banská Bystrica je zložený z predsedu, ktorý je p. Pavel Pecník a z predsedov 
MO v Banskobystrickom kraji. Funkciu hospodára vykonáva p. Ing. Daniela Sirotová. KV 
v roku 2023 nezasadal. Predseda KV riešil otázky telefonický. 

KE – Ing. Parimucha Štefan a Mgr. Nízky Peter - Krajské stretnutie členov nebolo hlásené 
a organizácia AHD KE za posledné obdobie nezaznamenala v podstate žiadne zmeny. Čo 
sa týka okresov Spišská Nová Ves, Gelnica, Rožňava a Košice k dnešnému dňu nedošlo k 
nadviazaniu kontaktov s ľuďmi ktorí by bolí ochotní pracovať pre asociáciu. Okres 
Trebišov je bezo zmien, ale podľa informácii jeden člen nemá záujem o prácu – nie je to 
zatiaľ potvrdené. Stretnutie členov v roku 2023 nebolo. Z úrovne kraja som to inicioval, ale 
k dnešnému dňu ma neoslovili k účasti. Okres Michalovce + Sobrance – bol návrh na 
stretnutia, ale zúčastnilo sa  v prvom prípade 4 členovia v druhom 6 členovia  iba z 
Michaloviec. Sobrance sľúbili účasť ale z rôznych príčin, neviem či pravdivých alebo nie sa 
nezúčastnili. Dohodli sme sa s predsedom MO – že v mesiaci september ich vyzveme k 
stretnutiu.  

PO – Ing. Michal Mihálik PhD. Aj napriek snahe o stretnutie sa nepodarilo počas 
prázdninového a dovolenkového obdobia dať dohromady kolektívy v Medzilaborciach, 
Humennom, Svidníku, Vranov nad Topľou, Svidník a Prešove. Nie je možné aby mladší 
výsluhoví dôchodcovia nevedeli pochopiť potrebu silnej organizácie, bez ktorej sa ďalej 
nepohneme. Každý by sa chcel pridať, len zaplatiť členský poplatok je už problém a nie to 
sa stretnúť raz za tri mesiace. Bolo letné obdobie tak starí rodičia mali vnúčatá beriem ale 
nenájsť si chvíľu na to aby sme riešili aj naše problémy vyplývajúce zo zmien zákonov je 
hanba. Mám dojem, že hasiči boli vždy v úzkom kolektíve slúžiacich útvarov a akoby 
čakali, že všetko za nich vyrieši niekto iný. Skrývať sa za APVV a čakať, že poriešia svoje 
problémy a tým aj naše je chrapúnstvo. Veľa ľudí sa hlási na FB k AHD, ale keď ich 
oslovíme tak zrazu nemajú čas. Som členom predsedníctva silnej športovej organizácie – 
tiež na dobrovoľnej báze, ale tam sa pravidlá dodržiavajú aj bez upozornení 
predsedníctvom, zaplatiť členský poplatok – ročný členský poplatok 100 € je akési 
samozrejmé. My nevieme od našich dôchodcov dostať ani len 10 € / rok!. 

TN - Pavol Bakálik a Mgr. Martinka Anton – PB má 21 členov, 3 MO, Partizánske 
a Bánovce zatiaľ nikto nemá záujem, Výbory MO sú trojčlenné a KV má 5 členov, 
stretnutie sa konalo,  

TT - Ing. Krajčovič Martin Ing. Simeonov Róbert  - Trnavčania sa stretli 28.6.2023 v Trnave 
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- Stretlo sa 34 ľudí, z toho 22 členov a 12 nečlenov. Štyria noví členovia sa pridali do 
miestnej organizácie Trnava. Ďalšie stretnutie plánujeme v novembri. Kolegovia boli 
zvedaví na valorizáciu. Prišili aj z bývalého vedenia náčelník František Musil a František 
Šturdík. Budeme robiť pokusy stretnúť sa v ďalších okresoch kraja. Pokúsime sa osloviť 
Dunajskú Stredu a Záhorie Senica Skalica. 

ZA - Vladimír Smažák podal informáciu o činnosti KV AHD ZA a o činnosti MO AHD Žilina 
a MO AHD Dolný Kubín, - pripomenul doobjednanie členských preukazov AHD  
- Vladimír Smažák požiadal predsedníctvo o uvoľnenie z funkcie predsedu KV AHD Žilina 
zo zdravotných dôvodov a navrhol za predsedu KV AHD Žilina kooptovať Ing. Milana 
Konárika do najbližšieho VZ AHD.  
 

K bodu č.5 - príprava stratégie AHD na rok 2024 
Predseda AHD – treba sa zaoberať súčasnou situáciou, keď sa v niektorých krajoch 
prejavuje pasivita členov a nezáujem o vstup do asociácie. Je veľmi náročné získať 
niekoho pre prácu v orgánoch AHD. Platí to najmä o miestnych organizáciách, v ktorých 
sa členovia a záujemci o členstvo vyhýbajú akejkoľvek funkcii. Takúto situáciu signalizujú 
viacerí predsedovia krajských výborov. Najhoršia je situácia v nitrianskom kraji, kde 
nemôžeme obsadiť žiadnu z funkcií v krajskom výbore.  
Je na predsedníctve aby jeho členovia túto situáciu podrobne analyzovali a navrhli kroky 
na to, aby sa v nasledujúcom období prijali opatrenia na oslovenie hasičov na dôchodku, 
výsluhovom, ale aj hasičov v starobnom a v invalidnom dôchodku. Myslím si, že už na 
najbližšom valnom zhromaždení je nevyhnutné si stanoviť stratégiu pre ďalšiu činnosť 
asociácie.  
Už veľa krát sme deklarovali, že nám nejde o dosiahnutie vysokého počtu členov, ale bez 
širokej členskej základni a vyššej aktivity našich členov nevieme s potrebným dôrazom 
reagovať na potreby našich dôchodcov a na situáciu v spoločnosti. AHD môže napĺňať 
svoje poslanie len ak bude dôkladne poznať požiadavky dôchodcov a bude mať za sebou 
aktívnu a dostatočne širokú členskú základňu. 
Z týchto dôvodov je činnosť predsedníctva, krajských výborov a výkonných výborov 
miestnych organizácii zamerať na: 
- usporiadanie pravidelných stretnutí hasičov na dôchodku aspoň raz za rok, 
- orientovať sa na dotácie od obcí a VÚC v pôsobisku miestnych organizácií,  
- získavať sponzorské príspevky na činnosť miestnych organizácií, 
- rozšíriť spoluprácu s HaZZ a vychádzať pritom z dohody o spolupráci medzi HaZZ 

a AHD, 
- informovať členov AHD a verejnosť o činnosti predsedníctva, krajských výborov 

a výkonných výborov pomocou web stránky (www.ahd-sk.sk) a fb stránky (asociácia 
hasičov na dôchodku) prostredníctvom týchto stránok najmä podávať informácie 
o činnosti na jednotlivých úrovniach a príprave stretnutí a iných akcií, 

- preukazovať našim členom úctu pri životných a pracovných jubileách, ale aj pri 
poslednej rozlúčke, 

 

K bodu č.6 - diskusia 
 Ing. Hargaš – vyzval na vnútornú diskusiu v rámci asociácie, na ktorej by sa dohodlo 

o prípadnom zvýšení členského príspevku pričom spôsob delenia medzi jednotlivými 
orgánmi by zostal zachovaný a tiež spôsob platby pomerného členského príspevku 
v prípade vstupu do asociácie v priebehu roka.  

 prítomní členovia predsedníctva schválili termín valné zhromaždenia na 21 februára 
2024 v Žiline a termín zasadania predsedníctva pred valným zhromaždením na 24.  
januára 2024 v Žiline, 

 členovi zodpovední za prípravu materiálov krajských výborov na VZ majú termín na 
predloženie správ o činnosti, účtovnú závierku za rok 2023 a plán činnosti na rok 2024 

http://www.ahd-sk.sk/
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do 15. januára 2024 
 ďalej sa diskutovalo o možnosti získania dotácie pre KV a MO organizácií v ich mieste 

pôsobnosti  
 je potrebné aby si miestne organizácie prehodnotili možnosť určenia ich sídla na HS 

OR HaZZ v mieste ich pôsobnosti (najmä z dôvodu zriadenia účtu v banke), túto 
možnosť dáva dohoda o spolupráci s HaZZ,  

 

K bodu č.7 – uznesenie:  
Uznesenie č. 1/3/RZ-2023:  
Predsedníctvo schvaľuje predložený návrh programu 
Uznesenie č. 2/3/RZ-2023:  
Predsedníctvo berie na vedomie: 
 správu predsedu o činnosti predsedníctva AHD,  
 správu predsedov KV  o činnosti organizácii 
Uznesenie č. 3/3/RZ-2023: 
Predsedníctvo schvaľuje žiadosť o odstúpenie p. Vladimíra Smažáka z funkcie predsedu 

KV AHD v Žiline zo zdravotných dôvodov. 

termín: platnosť dňom schválenia    zodpovedný: predseda AHD 

Uznesenie č. 4/3/RZ-2023: 
Predsedníctvo schvaľuje kooptáciu p. Ing. Milana Konárika do funkcie predsedu KV AHD 

v Žiline do najbližšieho valného zhromaždenia AHD. 

termín: platnosť dňom schválenia    zodpovedný: predseda AHD 
Uznesenie č. 5/3/RZ-2023: 
Predsedníctvo ukladá predsedom KV AHD pripraviť písomné materiály základných 
informácií, ktoré chcú uverejniť  v zápisnici zo zasadnutia AHD, za jednotlivé kraje, 
prípadne navrhnúť body do uznesenia zo zasadnutia AHD. 
T.: do troch dní od zasadania    zodpovedný: predsedovia KV AHD 
Uznesenie č. 6/3/RZ-2023: 
Predsedníctvo presúva termín konania Valného zhromaždenia AHD na dátum 21.2.2024. 

Valné zhromaždenie sa bude konať v Žiline  

termín: v texte       zodpovedný: predseda AHD 
Uznesenie č. 7/3/RZ-2023: 
Predsedníctvo schvaľuje termín ďalšieho stretnutia na 24.1.2024 v Žiline. 
termín: 24. januára 2024      zodpovedný: predseda AHD 
Uznesenie č. 8/3/RZ-2023: 
Predsedníctvo ukladá predsedom KV AHD pripraviť vyúčtovanie jednotlivých KV AHD za 

rok 2023 a odovzdať ho do 15.01.2024 hospodárke AHD. 

15.01.2024       zodpovední: predsedovia KV AHD 
Uznesenie č. 9/3/RZ-2023: 
Predsedníctvo ukladá predsedom KV AHD preveriť možnosti získať dotácie od MÚ kde 
sídlia MO AHD prípadne od VÚC príslušného kraja 
termín: do konca októbra 2023    zodpovední: predsedovia KV AHD 
Uznesenie č. 10/3/RZ-2023: 
Predsedníctvo ukladá predsedom MO a KV AHD prerokovať možnosti na zriadenie sídla 

AHD na adresách OR HaZZ alebo KR HaZZ. 

termín: do 31.12.2023     zodpovední: predsedovia KV AHD 
Uznesenie č. 11/3/RZ-2023: 
Predsedníctvo ukladá predsedom KV AHD pravidelne informovať členov AHD a ostatných 
výsluhových, starobných a invalidných dôchodcov o činnosti AHD na web stránke AHD. 
termín: stály       zodpovední: predsedovia KV AHD 
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K bodu č.8 - záver 
Stretnutie ukončil predseda AHD a poďakoval všetkým prítomným za aktívnu účasť. 
 
 
Zapísal: Igor Palkovič 
dňa 3.9.2013 
 

Predseda AHD 
 

 


